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(Konfliktuskezelés az iskolában) 

 

Összegző pedagógiai vélemény a projektről: 

A diákok egymáshoz való viszonyával, megnyilvánulásaival a találkozók és a másfél nap alatt , a 

projektcélként kitűzött  elkészült javaslatok szellemiségével teljesen elégedettek vagyunk.  Több 

konkrétabb javaslatot vártunk tőlük, de a konstruktív, problémamegoldó szellem minket is 

meglepett, nagyon pozitív élmény volt.  

Tapasztalat: A tantestületnek mindenképpen szüksége lenne egy konfliktuskezelő továbbképzésre, 

nagyon sok diák-diák, diák-tanár konfliktus elkerülhető lenne, ha ezt az osztályfőnöki órák témái közé 

be tudnánk építeni.  

 A témából adódóan a résztvevő osztályok egyikében talán sikerült is „gyakorlati” hasznot hoznia a 

projektnek és valamiféle megoldása az osztály problémájának megkezdődött. 

Kiemelnénk, hogy az iskolánkban, a csoportban részt vevő 10. évfolyamos diákok szerint nincsenek 

jelentősebb konfliktus helyzetek.  

 

A projekt juhász Orsolya által előkészített weblapja tökéletesen alkalmas a projekt dokumentációjára.  

Hiba volt talán az idén, hogy azok a kollégák és diákok, akik a tavalyi évben nem vettek részt az 

előkészítő évfolyamon folyó munkában, nem ismerték még a felületet és túl későn szembesültek t a 

projektlap elkészítésével együtt járó adminisztrációs feladatokkal és az abban rejlő lehetőségekkel, 

illetve a diákok nem érezték igazán magukénak a feladatot, nem értettek egyet a projekt kizárólag 

weblapon keresztüli dokumentációjával.  

Az idei projektnapok előkészítése, a témák meghirdetése és kiválasztása véleményem szerint 

elkapkodott volt, különösen a 10. évfolyam esetében.  Az egész évfolyam a színház témakörben 

választhatott projekt témát.  A színház téma kijelölés túl későn történt meg, így nem volt lehetőség 

annak átgondolására, hogyan  lehetne minél változatosabb témákat kínálni a diákoknak. Szerintem 

rögtön az év elején, sőt talán az előző év zárásakor el kellene kezdenünk a következő évi projekt 

szervezését.  

Végig az volt az érzésem, hogy az egész előkészítés felülről erőszakolt volt, a tantestületet nem 

sikerült a feladat mögé állítani, valószínűleg azért is, mert az idei tanévben egyébként is a 

korábbiaknál sokkal több adminisztrációs feladat hárult a kollégák egy részére és az iskolavezetésre 

is. Szomorú, hogy amikor az oktatásnak új irányok, módszerek felé kell fordulnia, a gimnáziumban 

elsősorban a tanárok körében éppen most alakul ki egy projekt napok ellenes hangulat, aminek az 

egyik fő oka szerintem az, hogy azok, akik eddig szívesen vettek részt az ilyenfajta munkában, a nem 

jó előkészítés, az adminisztrációs feladatok nem jó kommunikálása miatt elvesztik a lelkesedésüket.  



A diákokat sem sikerült igazán megnyerni a projektnek.  

A természettudományos és művészi érdeklődésű diákoknak nem tudtunk jó témákat javasolni a 10. 

évfolyamon. Ezt a diákok meg is fogalmazták és az már az előzetes találkozókon kiderült.  A legtöbb 

diák csoportunkban kényszerűségből választotta ezt a témát.  Ehhez képest teljesítményüket az 

együtt töltött 1,5 napon becsületes helytállás jellemezte és aktívan együttműködőek voltak. Az 

előzetes és otthoni munkákból azonban a 14 főből körülbelül 5 fő teljesítménye volt értékelhető.  A 

többiek nem készítették el a vállalt riportokat, nem küldték a projekt adminisztrátornak és a projekt 

managernek a vállalt anyagokat.  A projektértékelő kérdőíveket is csak a diákok fele töltötte ki.  

 

A 1.5 nap és a két 25 perces találkozó túl rövid volt abból a szempontból is, hogy igazán jól 

megismerhessék egymást a diákok.  Nem tartom jónak azt sem, hogy a 9. és 10. évfolyam a korábbi 

évektől eltérően nem dolgozhatott együtt vegyes csoportokban.  

 

Nagyon hiányzott a felelősök évfolyamonkénti kijelölése, nem volt közös előkészítés sem és az 

iskolavezetés támogatása is elégtelen volt.  Mindenképpen fontos lenne, hogy az iskolavezetés 

részéről az egyik helyettes felelősként összefogja a projektnapokat.  

 

Teljesen egyet értek Szalóki Viktor diákönkormányzat vezető javaslataival, miszerint a diákokat 

jobban be kellene vonni az előkészítésbe, a prezentáció más formáinak is lehetőséget kellene adni, 

valamint túl kevés az 1,5 nap egy komolyabb projekt lebonyolítására.  

Azt javaslom, térjünk vissza a vegyes csoportokhoz a 9. És 10. Évfolyamokon, hiszen fontosabb lenne 

az érdeklődési körök szerinti csoportalakítás az életkor itt olyan nagy szerepet nem játszik.  

 

Vissza kellene térnünk a korábbi jól bevált központi témákhoz is (60-as évek, reneszánsz,  … ) . Ezeket 

5 évente újra és újra lehetne ismételni. „ Ökoiskola” címünk van, a környezetvédelem is állhatna egy-

egy évben a középpontban és UNESCO iskola is vagyunk,  az ő programjukból is választhatnánk 

időnként.  

 

Idézzük  Szalóki Viktor projekt menedzserünk véleményét: 

 

„Sok diákkal beszéltem, mind a X. mind a IX. évfolyamból és egyértelműen két olyan pontja volt a 

témahteknek, amik miatt a diákok motiválatlanná váltak. 

 1, A projektek bemutatása: Az előző években, amikor a projektünkön dolgoztunk, tudtuk, hogy a 

végén ezt be kell mutatnunk, vagy az osztályunknak, vagy más csoportnak. Sokkal inkább éreztük 

magunkénak úgy a témahetet, hogy egy adott projekten dolgozunk megadott napokon, majd a végén 

bemutathattuk a társainknak. Idén, az előzőekkel ellentétben, bevezetésre került a webes felület. 

Alapvetően ez egy nagyon jó újítás, de önmagában ez kevés. Hiteltelen az, hogy két napig dolgozunk 

egy projekten és egyedül az informatika tanárok fogják megnézni, akik le fogják osztályozni. A diákok 

számára innentől a projektnapok már nem egy izgalmas két napot jelentenek, ahol egy jó témában 

dolgozhatnak, hanem egy újabb feladat, amire jegyet kapnak, s ennek köszönhetően nem fogják 

megnézni mások weboldalát sem, hisz miután már beadtuk a dolgozatainkat, sem nézzük meg 

egymásét... 

 



2, Témák: nagyon sok diák érezte úgy, hogy nem tudja előre vinni a projektet, mert nem érzi 

magáénak a témát.  Nem arra a témára szeretett volna menni, nem tudta, hova került. Nagyon sokan 

voltak, akiket egyáltalán nem érdekeltek ezek a témák. Véleményem szerint pont az lenne a 

projektnapok lényege, hogy a diákok kicsit kizökkenve a monoton hétköznapokból egy másfajta 

oktatásban vegyenek részt, egy olyanban, ami érdekli őket és szívesen mélyülnek el benne.” 

 

 

 

Változtatási javaslatok (Szalóki Viktor javaslatai, amelyekkel mi is egyet értünk): 

„- a weboldal maradjon meg, viszont számunkra fontos, hogy be tudjuk mutatni ezt a társainknak 

élőben. Így a kettő tökéletesen kiegészítené egymást, hisz a weboldalt felhasználva is tudnánk 

prezentálni a saját projektünket.  

 - a diákok sokkal motiválatlanabbá válnak, ha ezt a fajta tanulást is osztályozzák. Véleményem 

szerint, ha valakinek a projektmunkát osztályoznia kéne, akkor azok a tanárok lennének, akik végig 

kísérték a csapatot a projekthét alatt. Semmi esetre sem egy weboldal alapján kéne szerintem 

értékelni a projekteket, hisz a legtöbb téma nem kívánta meg, hogy egy weboldalon prezentálják. (Ha 

pedig csak a weboldal kinézetét és a formát nézzük, akkor arra ott van az informatika óra, hogy 

egyénileg megcsináljuk, és úgy osztályozzák)  

 - a projektnapok min. 3 naposak legyenek, hogy a diákok alaposabb,,kutatást" is tudjanak végezni a 

saját témájukban, illetve nagyobb mozgástér legyen (pl: Könyvtárba menni, Egyetemre stb.)  

 - a diákok tehessenek javaslatokat témákra, akár egyénileg, akár a DÖK képviseletén keresztül  

 - Ha van egy adott téma amire nagyon sokan jelentkeznek, ne húzzanak egy határt és tegyék át a 

,,maradékot" más csoportokba, hanem akkor abból az adott témából induljon két csoport. Úgy 

gondolom, hogy pár dolog újra gondolásával, pár tematika megváltoztatásával, nagyon izgalmas és 

érdekes projektnapokat lehet létrehozni.” 

 

A diákok a következő szempontokat emelték ki, miért voltak hasznosak számukra a projektnapok:  

1) társaság, új ismeretek, kikapcsolódás  

2) Más szemszögből és oldalról ismertem meg a csoporttársaimat. Olyan témával foglalkoztunk, amit 

nem sűrűn bolygat az ember, viszont fontos lenne róla többet beszélni.  Interjúkat készítettünk 

néhány tanárral megismerve ezzel az ő véleményüket is a témánkról.  

3) –  

 4)Új ismeretségek 

5) Szervezés fejlesztése  

6)Felelős viselkedés  

7)Vezető szerepet vállaltam ismét, és ez mindig hasznos  

8) Érdekes témák, pihenés, jobb hangulat. 

9)X. évfolyamnak a színházi előadás!!!   

10)Projektnapok előtti megbeszélések  

11) Mi, diákok,,irányítottuk" a munkát 

 

 

 

A tanulók értékelése:  



A 14 fős csoportból 5 fő az előkészítésben is aktív volt, az együtt töltött időben 4 fő kivételével 

mindenki teljesen kivette a részét a munkából, a 4 fő szerencsére nem akadályozta a közös munkát, 

sőt időnként lelkesen dolgoztak.  Az utólagos munkából igazán csak 3 fő vette ki a részét. Ezt a diákok 

önértékelése is igazolja, egymást azonban nem értékelték szívesen reálisan, negatívan. Ezt még 

tanulniuk kell. 

Kiemelendőnek tartjuk Harsányi  Réka és  Szalóki Viktor hozzáállását, teljesítményét. 

Kevés volt az idő arra, hogy a diákok teljesen átvegyék az irányítást a projektben. A korábbi években 

először mindig ismerkedési játékokkal kezdtünk, erre most nem volt lehetőség az adminisztrációs 

feladatok és az idő rövidsége miatt.  

Továbbra is úgy gondoljuk, hogy a projektnapok közös újra gondolásával, a diákok 

erőteljesebb bevonásával, jobb közös előkészítéssel nagyon izgalmas és érdekes 

projektnapokat lehetne létrehozni.  

Attól tartunk azonban, hogy nehéz lesz a tantestületet újra megnyerni a feladatnak, pedig 

gimnáziumunk egyik legfontosabb és legszínesebb pedagógiai innovációjáról mondanánk le, 

amely az egész tantestület és a gimnázium kudarcát jelentené. 

 

Veszprém, 2015. április 15. 

 

 

. 

 


